
POSTANOWIENIE 
     RADY MIASTA EŁKU 

      z dnia  27 września  2011 roku 

w  sprawie   problemu  pogarszającej  się  dostępności  pacjentów  do  świadczeń  zdrowotnych 
realizowanych  przez  Mazurskie  Centrum  Zdrowia  Zakład  Opieki  Zdrowotnej  w  Ełku  – 
PRO-MEDICA” w Ełku sp. z o.o. oraz 108 Szpital Wojskowy SPZOZ w Ełku.

Działając na podstawie § 20 Statutu Miasta Ełku uchwalonego uchwałą nr XX/186/08 Rady  Miasta 
Ełku z dnia 29 stycznia 2008 r., ogłoszonego w Dzienniku Urzędowym Województwa Warmińsko-
Mazurskiego z dnia 21 marca 2008 r. Nr 45, poz. 56, kierując się potrzebą zapewnienia właściwej 
dostępności pacjentów do świadczeń zdrowotnych  Rada Miasta Ełku postanawia, co następuje:

§1.  Rada Miasta zobowiązuje Prezydenta Miasta Ełku do przekazania stanowiska do Wojewody 
Warmińsko-Mazurskiego oraz do Warmińsko – Mazurskiego Oddziału Narodowego Funduszu 
Zdrowia.

§ 2. Stanowisko w tej sprawie stanowi załącznik do niniejszego postanowienia.

§ 3.  Wykonanie postanowienia powierza się Prezydentowi Miasta Ełku.

§ 4. Postanowienie wchodzi w życie z dniem podjęcia.

 Przewodniczący Rady Miasta Ełku
Stefan Węgłowski



Załącznik 
do postanowienia 
Rady Miasta Ełku
z dnia  27 września  2011 roku 

STANOWISKO RADY MIASTA EŁKU

w  sprawie   problemu  pogarszającej  się  dostępności  pacjentów  do  świadczeń  zdrowotnych 

realizowanych  przez  Mazurskie  Centrum Zdrowia  Zakład  Opieki  Zdrowotnej  w  Ełku  –  PRO-

MEDICA” w Ełku sp. z o.o. oraz 108 Szpital Wojskowy SPZOZ w Ełku.

Rada Miasta Ełku z coraz większym niepokojem obserwuje pogarszającą się 

dostępność mieszkańców Ełku i okolic do świadczeń zdrowotnych realizowanych w Mazurskim 

Centrum Zdrowia Zakładzie Opieki Zdrowotnej  w Ełku - „Pro-Medica” w Ełku sp. z o.o. oraz 

108 Szpitalu Wojskowym SP ZOZ w Ełku. 

Po wnikliwej analizie sytuacji wykonania kontraktu w okresie styczeń-lipiec 

2011 r. należy stwierdzić, że przyznane w kontraktach środki finansowe są zdecydowanie za niskie. 

Wyrazem tego są rosnące nieopłacone nadwykonania, które na tę chwilę sięgają przeszło 2,4 mln zł 

w  „Pro-Medica”  i  550  tys  zł  w  108  Szpitalu  Wojskowym,  a  co  za  tym  idzie  długie  kolejki 

oczekujących na wizyty w poradniach specjalistycznych oraz na planowane świadczenia szpitalne. 

Duża liczba składanych na nasze ręce skarg dotyczących długich okresów oczekiwania skłania nas 

do podjęcia działań w celu eliminacji tego problemu.

Szczególnie  niepokojąca  jest  sytuacja  osób  ze  schorzeniami  serca.

W  poradni  kardiologicznej  zapisy  na  wizytę  do  lekarza  sięgają  kwietnia  2012r,  w  oddziale 

kardiologicznym na dzień 31.07. 2011r. zapisanych jest 97 osób, zaś w rehabilitacji kardiologicznej 

80  osób.  Poza  tym  realizowane  są  świadczenia  dla  pacjentów  ze  schorzeniami,  które  są 

świadczeniami ratującymi życie pacjenta, za które NFZ na chwilę obecną nie zapłacił. Przykładem 

mogą  być  świadczenia  w Oddziale  Anestezjologii  i  Intensywnej  Terapii  Mazurskiego  Centrum 

Zdrowia  Zakład  Opieki  Zdrowotnej  w  Ełku  –  PRO-MEDICA”  w  Ełku  sp.  z  o.o.,  gdzie 

nadwykonania  na  dzień  31.07.  2011r.  sięgają  przeszło  511  tys  zł,  czy świadczenia  w zakresie 

chemioterapii, za które NFZ nie dokonał zapłaty w wysokości przeszło 410 tys zł. 

Nie mniejsze są kolejki pacjentów oczekujących na świadczenia medyczne 

w  108  Szpitalu  Wojskowym SP ZOZ w Ełku.  Tutaj  rzeczywisty  czas  oczekiwania  w  poradni 

kardiologicznej wynosi 86 dni – 81 osób oczekujących, na oddziale otolaryngologicznym – 144 dni 

i  192  osoby  oczekujące,  na  oddziale  okulistycznym  –  544  dni  i  1577  osób  oczekujących  na 



świadczenia  medyczne,  czy  też  na  oddziale  urazowo-ortopedycznym  -  243  dni  –  16  osób 

oczekujących na endoprotezy.

Świadczone  usługi  medyczne  przez  Mazurskie  Centrum  Zdrowia  Zakład 

Opieki Zdrowotnej w Ełku – PRO-MEDICA” w Ełku sp. z o.o. oraz 108 Szpital Wojskowy SPZOZ 

w Ełku cieszą się dużym zainteresowaniem pacjentów nie tylko miasta i okolic, lecz i okolicznych 

powiatów.  Przykładem  mogą  być  świadczenia  z  zakresu  chemioterapii,  które  jako  jedyne  są 

świadczone  w  części  północno-wschodniej  województwa  warmińsko-mazurskiego.  Ponadto 

obserwuje się pogarszającą się dostępność również na innych oddziałach, w tym szczególnie na: 

oddziale  chorób  wewnętrznych,  w  którym  nieopłacone  nadwykonania  sięgają  ok.  238  tys  zł, 

w oddziale  chirurgii  ogólnej  w  wysokości  ok.  259 tys  zł  oraz  oddziale  pediatrii  w wysokości 

ok. 141 tys zł. 

W  sytuacji  dotychczasowej  dostępności  do  świadczeń  zdrowotnych 

realizowanych  w  ramach  Narodowego  Funduszu  Zdrowia  Rada  Miasta  z  wielkim niepokojem 

patrzy na wysokość kontraktów oraz dostępność do świadczeń w 2012r.

Dlatego  jako  Radni  Miasta  Ełku,  mając  na  uwadze  powyższe  argumenty, 

apelujemy o pilne zwiększenie zawartych kontraktów do wysokości faktycznego wykonania,  co 

pozwoli  na  pokrycie  kosztów związanych  z  przyjęciem pacjentów oraz  zmniejszeniem kolejek 

oczekujących na świadczenia zdrowotne.

 Przewodniczący Rady Miasta Ełku

Stefan Węgłowski
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